
Fråga nr Frågeställningar med utgångspunkt i kommunens styrdokument Miljö- 

och klimatprogram 2030, antagen 2022-03-07
V S Mp C L KD M SD RP MS*

Miljömål 1. Ett Österåker med begränsad klimatpåverkan

1 Anser ditt parti att Österåker kommun ska upprätta en kommunal koldioxidbudget och tydligt visa 

kommuninvånarna dagsläget såväl som årsuppföljning för olika sektorer?
J J J Vet ej Vet ej

J/Vet 

ej
N N N

2 Anser ditt parti att solceller ska installeras på alla lämpliga takytor på kommunens byggnader?
J J J J J J J N J

3 Anser ditt parti att kommunen ska inrätta en plan för att tillgodose det antal publika laddplatser som 

krävs för att invånarna i Österåkers kommun kan vara med i omställningen till fossilfria transporter med 

egen bil?

J J J Vet ej J N N J Vet ej

Miljömål 2.  Ett Österåker med ett rikt växt- och djurliv

4
Anser ditt parti att Österåkers kommun ska arbeta för att värna stora sammanhängande delar av 

Tärnanområdet genom formellt skydd?
J J J Vet ej J J J J J

5
Anser ditt parti att Österåkers kommun ska öka antalet tjänstemän och budgeten för externa företag 

som arbetar för att uppnå detta mål och även säkerställa uppföljningar?  
J J J Vet ej Vet ej N N N J

Miljömål 3: Ett Österåker med god bebyggd miljö

6
Anser ditt parti att Österåkers kommun överhuvudtaget inte ska tillåta exploatering på 

sammanhängande jordbruksmark eller ängs- eller naturbetesmark med en yta på 1 hektar eller mer?  J N J Vet ej Vet ej N Vet ej J J

7
Anser ditt parti att Österåkers kommunen ska inrätta nya pendelparkeringar i anslutning till allmänna 

kommunikationer?
J J J J J J J J J

8
Anser ditt parti att Österåkers kommun ska bevara den ännu ej detaljplanerade delen av Valsjöskogen 

respektive Trastsjöskogen?
J J J Vet ej J J J J J

Miljömål 4:  Ett Österåker med rent vatten 

9
Anser ditt parti att Österåkers kommun ska införa en plan för hur kommunens fiske- och 

lekvatten ska ”fredas”, det vill säga vårdas och utvecklas och därmed bidra till att rädda 

Östersjön och ge förutsättningar för en biologiskt levande skärgård?

J J J
J/Vet 

ej
J J J J J

10
Anser ditt parti att Österåker kommun som profilerar sig som en stor skärgårdskommun ska anlägga en 

flotte med toatömningsstation vid Stora Skratten och andra välbesökta öar?
J Vet ej J

J/Vet 

ej
J Vet ej J N N

Miljömål 5:  Ett Österåker med cirkulär ekonomi 

11
Anser ditt parti att Österåkers kommun ska driva kampanjer för att upplysa invånare om vad som kan 

återvinnas och hur Roslagsvatten hanterar vårt avfall? 
J J J J J J J J J

12
Anser ditt parti att Österåkers kommun ska upplåta centrala lokaler för så kallade Fixotek, där invånare 

kan laga och göra om kläder och prylar?
J J J

J/Vet 

ej
N N N J N

13
Kommer ert parti att se till att den planerade processen att ta fram styrdokument kring gemensamma 

miljömål vid upphandlingar av entreprenörer och transporter genomförs och börjar tillämpas under 

2022?

J J J J J J J Vet ej Vet ej

Summa antal ja 13 11 13 4  - 9 7 8 8 8

* MS = Medborgerlig samling, nytt parti i Österåker 
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Svar från partierna i Österåkers kommun på Naturskyddsföreningens Valenkät 2022



Svar från partierna i Österåkers kommun på Naturskyddsföreningens valenkät 2022

Ja Vet ej 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13
Nr Miljömål 1. Ett Österåker med begränsad klimatpåverkan

1

ska upprätta en kommunal koldioxidbudget och tydligt visa 

kommuninvånarna dagsläget såväl som årsuppföljning för olika sektorer?

2 ska installera solceller på alla lämpliga takytor på kommunens byggnader?

3 ska inrätta en plan för att tillgodose det antal publika laddplatser som krävs 

för att invånarna i Österåkers kommun kan vara med i omställningen till 

fossilfria transporter med egen bil?

Miljömål 2.  Ett Österåker med ett rikt växt- och djurliv

4 ska arbeta för att värna stora sammanhängande delar av Tärnanområdet 

genom formellt skydd?

5 ska öka antalet tjänstemän och budgeten för externa företag som arbetar för 

att uppnå detta mål och även säkerställa uppföljningar?  

Miljömål 3: Ett Österåker med god bebyggd miljö

6 inte ska tillåta exploatering på sammanhängande jordbruksmark eller ängs- 

eller naturbetesmark med en yta på 1 hektar eller mer? 

7 ska inrätta nya pendelparkeringar i anslutning till allmänna 

kommunikationer?

8 ska bevara den ännu ej detaljplanerade delen av Valsjöskogen respektive 

Trastsjöskogen? 7

Miljömål 4.  Ett Österåker med rent vatten 

9 ska införa en plan för hur kommunens fiske- och lekvatten ska ”fredas”, det 

vill säga vårdas och utvecklas och därmed bidra till att rädda Östersjön och 

ge förutsättningar för en biologiskt levande skärgård?

10 inrätta nya pendelparkeringar i anslutning till allmänna kommunikationer?

Miljömål 5.  Ett Österåker med cirkulär ekonomi * partiet har svarat både ja och vet ej.

11 ska driva kampanjer för att upplysa invånare om vad som kan återvinnas och 

hur Roslagsvatten hanterar vårt avfall? 

12 ska upplåta centrala lokaler för så kallade Fixotek, där invånare kan laga och 

göra om kläder och prylar?

13 ska se till att den planerade processen att ta fram styrdokument kring 

gemensamma miljömål vid upphandlingar av entreprenörer och transporter 

genomförs och börjar tillämpas under 2022?

Frågeställning - Anser ditt parti att Österåker kommun ….

Miljömål 1 Miljömål 2 Miljömål 3 Miljömål 4 Miljömål 5

Ja/Vet ej * Nej

inget svar har inkommit



Ja Vet ej 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10 11 12 13

7

* partiet har svarat både ja och vet ej.

Miljömål 5.  Ett 

Österåker med 

cirkulär ekonomi

inget svar har inkommit

Frågeställningar 

Ja/Vet ej * Nej

Miljömål 1. 

Ett Österåker med 

begränsad 

klimatpåverkan

Miljömål 2.

Ett 

Österåker 

med ett rikt 

växt- och 

djurliv

Miljömål 3.

Ett Österåker med 

god bebyggd miljö

Miljömål 4.  

Ett 

Österåker 

med rent 

vatten



Fråga 

nr 
Frågeställning V S Mp C L KD M SD RP

MS

Miljömål 1. Ett Österåker med begränsad klimatpåverkan

1 Anser ditt parti att Österåker 

kommun ska upprätta en 

kommunal koldioxidbudget 

och tydligt visa 

kommuninvånarna dagsläget 

såväl som årsuppföljning för 

olika sektorer?

Ja, vi anser att en koldioxidbudget är ett 

viktigt verktyg för att se vad vi som kommun 

behöver göra för att nå de globala målen

Självklart skall Österåker som många andra kommuner, som Järfälla 

bryta ner mätningar i en koldioxidbudget och tydligt visa 

kommunmedborgarna hur det ligger till idag och öppet redovisa 

årsuppföljningar. Det gäller för Österåker att föregå som ett gott 

exempel och få med sig sina medborgare på att minska utsläppen.

Vi lämnade under 2021 in en motion till 

kommunfullmäktige om att kommunen ska införa en 

koldioxidbudget. Att skylla på att det inte behövs på 

kommunal nivå, är att skjuta problem och ansvar 

ifrån sig. Vi anser att Österåråker ska ta sitt ansvar.

Det kan vara ett sätt att få kommuninvånare uppmärksamma och välinformerade med en 

kommunspecifik budget för att se storleken på våra utsläpp och var vi har arbetat med, men det är 

viktigt att det är ett flexibelt och genomarbetat verktyg för att undvika risker t ex greenwashing och 

icke effektiva arbetssätt. Viktigast är att arbeta konkret med frågorna för att minska utsläppen och 

detta genom ett helhetstänk; alltifrån stadsplanering; hur vi bygger och var, hur vi planerar för trafik- 

och transportflöden, cykel- och gångbanor, pendlingstrafik mm. Att vi premierar det lokala och 

närproducerat, ökar resiliens avseende energiproduktion som livsmedelsproduktion, att vi kan bo, 

leva, verka, arbeta och återhämta oss i vår egen kommun. Det ska vara enkelt att göra rätt val.

Oklar nytta jämfört 

med ökad 

administration

Ambitionen är att vi ska följa kommunens egna 

verksamheters klimatpåverkan, där kan vi 

nämligen kräva in uppgifter från våra 

leverantörer och från egna verksamheter.       Vi 

utgår från de övergripande sammanställningar 

som görs centralt idag. WWF sammanställer 

regelbundet ”Klimatkollen” där kommunernas 

klimatprestanda framgår och SEI tar fram 

”konsumtionskompassen” som beräknar 

klimatavtrycket från kommuninvånarnas 

konsumtion.    

Man skall alltid sträva 

mot minsta påverkan.

Roslagspartiet anser inte att det är en kommuns uppgift att upprätta en 

koldioxidbudget. Vi uppfattar att Naturskyddsföreningen(NF) anser att 

en ”koldioxidbudget” syftar till en minskad förbrukning av fossila 

drivmedel, cement, brukande av åkermark samt avverkning av skog. 

Detta skulle då kräva minskat resande, minskad konsumtion, 

minskande befolkning samt stora investeringar i energieffektiva 

byggnader och kollektiva färdmedel. Något som också kan beskrivas 

som en nedmontering av det svenska välfärdssamhället. Roslagspartiet 

tror istället på investeringar i ny teknik och fortsatt utveckling av 

välfärdssamhället då det historiskt har visat sig leda till minskad 

miljöpåverkan och avstannad befolkningstillväxt. 

  _

2 Anser ditt parti att solceller ska 

installeras på alla lämpliga 

takytor på kommunens 

byggnader?

Ja, vi vill att alla nya byggnader förses med 

solceller där det är lämpligt och för det 

befintliga fastighetsbeståndet vill vi upprätta 

en plan för när solceller ska vara på plats

Vi vill se solceller på kommunens fastigheter , utöver det vi se 

blomstrande tak i form av tex sedumtak.

Vi lämnade under 2020 in en motion om att 

kommunen ska sätta upp solceller eller solpaneler 

på kommmunala fastigheter. Det borde också bli 

självklart att det vid nybyggnation planeras för 

solceller och gröna tak, vilket knappast är offensivt.

Att satsa på egen ökad resiliens inom energiproduktion är viktigt. Ja det här jobbar vi ju redan för 

och det vi bör tillägga är att vi helst ser att det kombineras med någon typ av energilagring för att 

kunna balansera effekten och minska problematiken med intermittent energiproduktion. Endast 

10% av den energin Stockholmsregion förbrukar är någorlunda lokalproducerad. Vi måste bidra till 

ökad resiliens både ur regional som kommunalperspektiv. Och vi ska satsa på förnybar energi. 

Centerpartiet var det enda partiet som tryckte på detta i samband att besluts fattades om ny miljö- 

och klimatprogram och vi lämnade in både vid KS och KF följande särskilt yttrande:    Centerpartiet 

anser att det nya miljö- och klimatprogrammet ska ha samma ambitionsnivå som tidigare 

miljömålsdokument och att det som stod formulerat för ”kommunens inköp av energi till el, värme 

och transporter ska vara förnybar energi år 2030”, ska ligga kvar. Vi ser att vi har goda 

förutsättningar att ställa om till förnybar energi – som sol-, vind- och vattenkraft och restprodukter 

från skog. Därför ska vi som kommun som ska visa vägen och vara ett föredöme. Den förnybara 

energin är oändlig och har inga farliga restprodukter. I Sverige idag står redan vattenkraft, vindkraft 

och biokraft för 60% av energiproduktionen. Utvecklingen går framåt vad gäller lagring av energi och 

till exempel vätgas som energibärare. Vilket också kommer att möjliggöra 100% förnybar energi, året 

om. Förnybar energi som vi även har goda förutsättningar att vara med och producera lokalt, vilket 

också minskar sårbarheten.    

Ja om kostnaderna 

är rimliga ställt i 

relation till nyttan

Ja det har vi redan på alliansens initiativ fattat 

beslut om  i budget för 2021.                

Om alla är med på 

det.

För privatpersoner och mindre fastighetsägare kan det vara en god 

ekonomisk affär att investera i solceller, så länge staten subventionerar 

investeringar. För Sverige är det en dålig investering då solproducerad 

elenergi till största delen sker under tider då elpriserna på 

spotmarknaden är låga, eller mycket låga, pga. överproduktion. 

Solpaneler bidrar heller inte till nödvändiga stabiliserande tjänster i 

elnätet. Solpaneler kräver stora mängder sällsynta jordartsmetaller vars 

brytning orsakar stora miljö- och arbetsmiljö-problem i världen.

  _

3 Anser ditt parti att kommunen 

ska inrätta en plan för att 

tillgodose det antal publika 

laddplatser som krävs för att 

invånarna i Österåkers 

kommun kan vara med i 

omställningen till fossilfria 

transporter med egen bil?

Ja, Österåkers kommun bör snarast inrätta 

en plan för att tillgodose behovet av publika 

laddplatser. Vi anser att det är ett stort 

problem att regeringen i praktiken bara 

stödjer laddstolpar för de som bor i eget 

hus. Att köra miljövänligt ska inte vara en 

klassfråga

Idag finns ca 350 tusen laddbara fordon i Sverige, 2030 beräknas siffran 

vara 2,5 miljoner och det finns cirka 14 000 publika laddpunkter i 

landet. I Österåker finns idag 17 offentliga laddpunkter, här måste 

kommunen vara ett föredöme för att bidra till en hållbar omställning.

Vi lämnade under 2021 in en motion om att 

snabbladdare (minst 43 kW AC eller 50kW DC) 

behöver anordnas i kommunen, nu finns inte en 

enda en. Detta gör Österåker till en vit fläck på 

kartan för de elbilsförare som behöver ladda 

snabbare än de befintliga 11 respektive 22 kW-

laddarna (s.k. destinationsladdare) kan. Det behövs 

absolut en plan för utbyggnaden av laddstolpar, 

både för destinationsladdare och snabbladdare. Den 

kommande parkeringsplanen behöver inkludera 

detta och visa i vilken takt som utbyggnaden ska ske. 

Speciellt behöver också laddare för radhus och 

flerfamiljshus möjliggöras.

En plan vore bra och behövlig. Vi har redan under innevarande mandatperiod fått in en skrivning i 

budgeten om att kommunen gärna är behjälplig med att formulera ansökningar för privata 

verksamheter som vill söka bidrag till det. För Centerpartiet är det viktigt att värna om den egna 

äganderätten av mark och därför är det viktigt att kunna bistå privata och skapa förutsättningar för 

att få till fler laddplatser, även på mark som kommunen inte äger själv. Men vi är positivt inställda till 

att se över förutsättningarna till och jobba med en plan och även titta på strukturen för laddning av 

båtar i framtiden.   

  _ Kommunen har ett antal laddstolpar på 

kommunalt ägda fastigheter. I 

detaljplaneläggning för centrala byggnationer 

finns det med oavsett vilken exploatör som 

bygger. I övrigt är det privata fastighetsägares 

ansvar. 

Det är upp till 

marknaden.

Kommunen skall underlätta för kommunmedborgare varför en plan för 

publika laddplatser innehållande regler för detaljplaner och operatörer 

bör upprättas.

  _

Miljömål 2.  Ett Österåker med ett rikt växt- och djurliv

4 Anser ditt parti att Österåkers 

kommun ska arbeta för att 

värna stora sammanhängande 

delar av Tärnanområdet 

genom formellt skydd?

Ja, vi anser att det är viktigt för att skydda 

värdefull natur och den biologiska 

mångfalden

Tärnanområdet, dvs det Natura 2000-området vid Domarudden är 

viktigt att bevara och säkra för framtiden. Domarudden med de fina 

möjligheterna för naturupplevelser är en av Österåkers pärlor och skall 

utvecklas enbart som naturområde/friluftsområde. Här vill vi att 

bussen till området blir permanent, så att fler kan åtnjuta natur och 

friluftsliv.

Vi anser att kommunen behöver ta större hänsyn till 

höga naturvärden när de finns. Den biologiska 

mångfalden behöver värnas även på kommunl nivå. 

Att inrätta ett kommunalt naturreservat skulle vara 

ett effektivt sätt att skydda Tärnanområdet. 

Inte helt enkelt, vi i Centerpartiet är inte för formella påtvingade skydd. Majoriteten av marken som 

är skyddsvärd är det p.g.a. att markägarna har brukat marken på ett sätt som skapat de höga 

värden som där finns. Skydd ska utformas tillsammans och i samförstånd med markägare för att 

kunna ge ett långsiktigt hållbart skydd.    Vi behöver också fortsätta att värna vår fantastiska 

naturmiljö. Skogen, vårt öppna landskap och närheten till hav och sjöar är en viktig tillgång. Gröna 

och lummiga parkområden i centrala lägen skapar också plats för rekreation och möten, men vi ser 

också värdet av den orörda naturen. Vi ska säkerställa den biologiska mångfalden och 

ekosystemtjänsterna med alltifrån blommor, växter, pollinerare och dagvattendammar till betande 

djur. Det skapar en god livsmiljö för både människor, insekter och djur. Vi vill förstärka arbetet för 

en giftfri miljö, förenkla och förbättra avfallshanteringen och ta ett krafttag för att minska 

nedskräpningen i kommunen. Vårt mål är att uppnå en natur och hav i balans, fri från skräp, 

övergödning och föroreningar.   Samverkan mellan kommuner är viktigt här så att vi tillsammans 

verkar för att behålla tillgången till naturområden. 

Viktigt att ta sådant 

ansvar

  I samverkan med markägare     _ Roslagspartiet vill att Österåkers kommun planerar för 

sammanhängande naturreservat och friluftsområden inom Tärnan / 

Angarn-kilen. Detta arbete måste ske i samverkan med fastighetsägare, 

genom relevanta ersättningar för nyttjande av mark, genom inlösen av 

mark och skog till marknadsmässiga ersättningsnivåer, och genom 

seriös förvaltning av arrenden. Förvalting av djurstammar såsom rådjur, 

älg, varg och vildsvin måste säkerställar med hjälp av jaktlag och hållas 

på hållbara nivåer. Vandringsleder, ridspår och cykelleder skall hållas 

rena och i skick av kommunen eller av kommunen upphandlade 

entreprenörer.  

  _

5 Anser ditt parti att Österåkers 

kommun ska öka antalet 

tjänstemän och budgeten för 

externa företag som arbetar 

för att uppnå detta mål och 

även säkerställa 

uppföljningar?  

Ja, vi vill tillföra mer resurser till kommunens 

miljö och klimatarbete

Biologisk mångfald ska finnas med i alla belutsprocesser i Österåker. 

Vid planering av all infrastruktur skall vi få till stånd 

spridningskorridorer. Vi S har motionerat om vikten av att plantera träd 

och trädslag så att inspekter kan sprida sig vidare. Österåker kan 

informera medborgarna om tipps på att inte klippa all sin gräsmatta, 

vilka blommor och växter som inspekter gynnar tex bin. Kunskapen 

skall i första hand finnas inom kommunen, där den inte finns kan 

externa utövare anlitas.

Vi föreslog i vårt budgetförslag att budgeten för 

tjänstemän på förvaltninegn ska utökas, vilket skulle 

ge större möjligheter att genomföra kartläggningar 

och även att beakta dessa vid exploatering. 

Uppföljningar behöver bli bättre rent allmänt, och 

alla miljömål borde vara mätbara. 

Vi gör ju redan kartläggningar och analyser av biologiska värden och ekologiska 

spridningssamband. Att öka antalet tjänstemän är en fråga för förvaltningarna att planera utifrån 

sina uppdrag och sina förutsättningar. Viktigt att arbeta rätt och effektivt och med rätt saker med 

tydliga processer och rutiner. Och att vi använder oss de redan befintliga forumen för 

samverkan och information och ser över förutsättningar för nya sätt att skickliggöra oss.  

Genom satsningar, systematiskt arbete och uppföljning och inte minst genom att ta tillvara 

tjänstemännens kompetens och erfarenhet, går det att göra ett bra arbete med resultatet hållbar 

utveckling och nöjda företag och verksamheter och kommuninvånare.     

Måste utredas om 

det behövs eller om 

det räcker med 

nuvarande 

besättning

Vad anser Ni inte fungerar i dag? Frågan är fel 

formulerad då 

förvaltningen 

bestämmer om det 

behövs anställa folk. 

Vad gäller gäller 

ekonomiskt är det en 

prioriterings fråga 

i budgeten.

Roslagspartiet anser att kommunen skall ansvara för den lokala natur 

som är eller görs tillgänglig för kommuninvånare, invånare i regionen 

och för turism. Kostnader för turism skall täckas av intäkter från 

turistnäringen. Kostnader relaterade till kommunens invånare skall 

täckas av kommunalskatten. Kostnader relaterade till regionens 

invånare exklusive kommunens, skall täckas av regionskatten. 

Roslagspartiet anser inte att antalet kommunanställda tjänstemän 

behöver ökas. Arbetskraft för arbete i ”den lokala naturen” kan 

upphandlas eller anställas. Se också fråga 4.  

  _

Miljömål 3: Ett Österåker med god bebyggd miljö

6 Anser ditt parti att Österåkers 

kommun överhuvudtaget inte 

ska tillåta exploatering på 

sammanhängande 

jordbruksmark eller ängs- eller 

naturbetesmark med en yta på 

1 hektar eller mer? 

Ja, vi anser att det är oerhört viktigt att vi 

inte bygger på jordbruksmark eller ängs- 

eller naturbetesmark

Kommunens jordbruksstrategi innehåller tyvärr inte, vilket vi hade 

hoppats på särskild utpekade områden värdefulla att bevara som 

jordbruksmark. Därmed kommer frågan om bevarande av 

jordbruksmark och byggande av nya bostadsområden även 

fortsättningsvis att vägas mot varandra i varje enskilt ärende.

Det är vår åsikt och vi har drivit linjen att byggnation 

inte ska göras på jordbruksmark, t ex gällande 

Näsudden.

Vi ser gärna att vi skapar förutsättningar för lokal närproducerad livsmedelsproduktion. Mer 

tveksamt till att sätta en nedre gräns storleksmässigt på vad skyddsvärd mark är. Även marker 

mindre än 1ha kan vara skyddsvärda. Vi vill se en stadsplanering med en stadsförtätning vid 

stationsnäralägen utifrån ÖP2040 och Sverigeförhandlingarna. Företagen är våra jobbskapare och 

att driva företag ska vara en lika naturlig sysselsättning som att förvärvsarbeta. Då behöver vi en 

politik som fokuserar mer på möjligheter och mindre på krångel, vi behöver säkra en bra hjälp för 

start-ups och en kommunal service där förståelsen för företagarfrågor är stor. Från kommunens 

sida ska vi se till att möta efterfrågan på lokaler och mark, som är lämplig för såväl industri och 

handel som turism och småskaliga verksamheter och jordbruk.

i utgångsläget JA - 

dock inte FÖRBUD 

att exploatera om 

det anses absolut 

nödvändig

  - Beror på vad fråga 

gäller vid tillfället.

Roslagspartiet vill bevara så mycket jordbruksmark som möjligt, något 

som i och med kriget i Europa och möjlig kommande livsmedelsbrist nu 

är högaktuellt. Även små odlingsytor som 1 hektar är värda att försvara. 

Planering för exploatering på jordbruksmark skall kräva synnerliga själ.

  _

7 Anser ditt parti att Österåkers 

kommunen ska inrätta nya 

pendelparkeringar i anslutning 

till allmänna 

kommunikationer?

Ja, framförallt i anslutning till Roslagsbanan. Ja, det är viktigt att det finns goda möjligheter att ställa sig bil på en 

parkering och ta kollektiva färdmedel.

Fler infarts/pendelparkeringar behövs, både i 

centrala Åkersberga men även vid befintliga 

knutpunkter, eller det som skulle kunna bli, utanför 

tätorten.

Många resor handlar om att få vardagen att fungera - till och från jobbet, hämta och lämna på 

förskola och skola, hälsa på vänner, inplanerade fritidsaktiviteter och handla. Vi ska bygga smart, 

stationsnära med nära till kollektivtrafiken så att vi både förtätar staden på ett hållbart sätt 

samtidigt som vi kan behålla skärgårdens och landsbygdens attraktivitet och egenart. Vi vill se fler 

cykel och gångbanor, pendlingsparkeringar så att vardagen kan gå ihop på ett enkelt sätt och 

samtidigt minska bilberoendet.  Det behövs därför en välfungerande stadsplanering för att både 

gång-, cykel-, bil- och godstrafik ska ha ett bra flöde. Vi behöver arbeta för att förbättra 

framkomligheten och ge möjlighet för fler att välja mer hållbara transportmedel. Sjötrafikens 

potential måste tas till vara och Österåker måste etableras som en naturlig port till skärgården. Vi vill 

att Österåker växer så att fler kan bo, leva och verka i sin egen hemkommun som minskar trycket på 

pendlingstrafiken och gynnar det lokala. 

MYCKET VIKTIGT   - Gärna alternativ med 

kamerabevakning.

Roslagspartiet verkar för att pendlare skall få tillgång till parkeringar 

invid allmänna kommunikationer i kommunen.
  _

8 Anser ditt parti att Österåkers 

kommun ska bevara den ännu 

ej detaljplanerade delen av 

Valsjöskogen respektive 

Trastsjöskogen?

Ja, vi anser att det är viktigt att bostadsnära 

skogsområden bevaras

Det byggs nu stora bostadsområden i Valsjö-och Trastskogen. Vi vill att 

det i framtiden i området skall finnas ett skogsområde med orörd 

natur, likaså att de historiska kulturinslag som arkeologer funnit här 

skall värnas och kunna ta del av med informationstavlor längs 

gångstigar etc.

Vi anser att det är viktigt att även bevara tätortsnära 

skog, både för rekreation och för den biologiska 

mångfalden.

Vi behöver fortsätta att värna vår fantastiska naturmiljö. Skogen, vårt öppna landskap och närheten 

till hav och sjöar är en viktig tillgång. Gröna och lummiga parkområden i centrala lägen skapar också 

plats för rekreation och möten, men vi ser också värdet av den orörda naturen. Vi ska säkerställa 

den biologiska mångfalden och ekosystemtjänsterna med alltifrån blommor, växter, pollinerare och 

dagvattendammar till betande djur. Det skapar en god livsmiljö för både människor, insekter och 

djur. Vi vill förstärka arbetet för en giftfri miljö, förenkla och förbättra avfallshanteringen och ta ett 

krafttag för att minska nedskräpningen i kommunen. Vårt mål är att uppnå en natur och hav i 

balans, fri från skräp, övergödning och föroreningar.      

Skall bevaras så 

långt det är möjligt

Trastsjöskogen är bevarandevärd och redan idag 

tillgängliggjord för allmänheten att kunna 

besöka.               

Givetvis beroende på 

vad som är 

alternativet.

Roslagspartiet vill säkerställa bostadsnära grönytor och skogsområden. 

Roslagspartiet försvarar också äganderätten varför fastighetsägare 

måste erbjudas realistisk kompensation när kommunen vill reservera 

skog för rekreation.

  _

Miljömål 4:  Ett Österåker med rent vatten 

9 Anser ditt parti att Österåkers 

kommun ska införa en plan för 

hur kommunens fiske- och 

lekvatten ska ”fredas”, det vill 

säga vårdas och utvecklas och 

därmed bidra till att rädda 

Östersjön och ge 

förutsättningar för en 

biologiskt levande skärgård?

Ja, vi vill ha en levande skärgård och anser 

därför att Österåkers kommun ska införa en 

plan för hur kommunens fiske- och lekvatten 

ska vårdas

Viktigt att Österåker tillsammans med tex Fiskeklubben ser till att sprida 

information om hur vi på bästa sätt kan freda lekvatten. Kommunen 

skall också kontinuerligt mäta förekomsten av föroreningar och vidta 

åtgärder för att minska dessa också i Åkers kanal. Givetvis ska denna 

insats planeras.

Vi anser att skärgården ska leva både över och under 

vattenytan. Stränderna som har stor biologisk 

betydelse ska skyddas från expolatering. Det vikitga 

att strandskyddet tas på allvar och att dispanser 

bara ska förkomma i undantagsfall.

Så är det redan. Varje gång någon vill göra en åtgärd där fiskars miljö påverkas så görs en 

bedömning av sakkunniga på området genom myndighetsutövning. Vi i Centerpartiet tycker det är 

bra. Regionalt driver vi frågan om trålförbud innanför vissa gränser, och det bör nämnas att vi 

arbetar väldigt aktivt med att förbättra skärgårds- och Östersjövatten (+ andra vattenförekomster).  

Vi behöver fortsätta att värna vår fantastiska naturmiljö. Skogen, vårt öppna landskap och närheten 

till hav och sjöar är en viktig tillgång. Gröna och lummiga parkområden i centrala lägen skapar också 

plats för rekreation och möten, men vi ser också värdet av den orörda naturen. Vi ska säkerställa 

den biologiska mångfalden och ekosystemtjänsterna med alltifrån blommor, växter, pollinerare och 

dagvattendammar till betande djur. Det skapar en god livsmiljö för både människor, insekter och 

djur. Vi vill förstärka arbetet för en giftfri miljö, förenkla och förbättra avfallshanteringen och ta ett 

krafttag för att minska nedskräpningen i kommunen. Vårt mål är att uppnå en natur och hav i 

balans, fri från skräp, övergödning och föroreningar.     

VIKTIG FRÅGA Storskaligt trålfiske utarmar fiskbeståndet. Detta 

är något som vi motsätter oss.   Likaså 

övergödning och gifter som påverkar fiskens 

reproduktion.  

Görs inte det redan? Roslagspartiet vill att Österåkers kommun inför en plan för hur 

kommunens fiske- och lekvatten skall skyddas mot miljöföroreningar, 

överfiske, skarv och säl.

  _

10 Anser ditt parti att Österåker 

kommun som profilerar sig 

som en stor 

skärgårdskommun ska anlägga 

en flotte med 

toatömningsstation vid Stora 

Skratten och andra välbesökta 

öar?

Ja, för att hålla skärgården levande, 

motverka övergödning och nedskräpning 

anser vi att det behövs fler 

tömningsstationer, dels på Stora Skratten 

men också på andra platser

Österåker bör tillsammans med TBK verka för att toatömningsstationer 

finns. Exakt var dessa stationer skall finnas ser vi inte som en politisk 

fråga, utan det måste dialogen mellan kommunen och båtklubben 

komma fram till, därför gick det inte att svara vara sig ja eller nej på 

denna fråga.

Ja, det behövs pga det stora antalet båtar. De 

nuvarande tömningsstationerna räcker inte till och 

blir det kö ökar risken att toatankar töms direkt i 

vattnet. Troligen behövs även en till tömninsstation 

vid utfarten från kanalen.  

Vi tycker det är viktigt att toatömningen fungerar väl och är ändamålsenlig. OM det bästa är att 

anlägga en flotte med toatömningsstation vid Stora Skratten så är vi positiva till det. Om det 

framkommer bättre förslag så tar vi det bättre förslaget. Men vi utreder gärna frågan vidare.    Detta 

är viktigt så väl för fritidslivet som besöksnäringen, att det ska vara lätt att göra rätt.  

_ En latrintömningsstation tillskapades för några 

år sedan i trälhavets inlopp och vi är positiva till 

fler.  Det bör i så fall utredas vilka platser som är 

av störst strategisk betydelse.              

Om behov och 

efterfrågan finns.

Roslagspartiet vill att kommunen säkerställer ett lämpligt antal 

toatömningsstationer vid hamnanläggningar där servicenivån kan 

upprätthållas och utsläppsriskerna kan elimineras. Roslagspartiet anser 

INTE att det skall ligga toatömningsstationer i våra naturhamnar.  

  _

Miljömål 5:  Ett Österåker med cirkulär ekonomi 

11 Anser ditt parti att Österåkers 

kommun ska driva kampanjer 

för att upplysa invånare om 

vad som kan återvinnas och 

hur Roslagsvatten hanterar 

vårt avfall? 

Ja, vi anser att kommunen ska genomföra 

avfallskampanjer för att informera och 

uppmuntra invånarna till att hantera avfallet 

på miljömässigt bäst sätt

Kommunen , inkl Roslagsvatten kan tillsammans med kommuninvånare 

och näringsliv med fördel driva kampanjer för att åstadkomma bättre 

omhändertagande av avfall. Även bostadsrättsföreningar och andra 

områdesföreningar borde involveras. Ju mindre sopberget blir dess 

bättre.

Upplysning är bra och ökar medvetenheten så att 

det blir lätt att göra rätt.

Och detta sker redan.     _ Mer Roslagsvatten än kommunen Gärna på flera språk Roslagspartiet anser att kommunen ska driva kampanjer för upplysning 

när nya avfallsrutiner införs.
  _

12 Anser ditt parti att Österåkers 

kommun ska upplåta centrala 

lokaler för så kallade Fixotek, 

där invånare kan laga och göra 

om kläder och prylar?

Ja, vi ser positivt på idén om att upprätta 

Fixotek i Österåkers kommun

Vi vill se ökade insatser för återbruk, tillexempel likt Eskilstuna kommun 

med ReTuna återbruksgalleria., dit vi varit på studiebsök. Vi har även 

föreslagit att kommunen inrättar en fritidsbank, ett koncept om 

startade 2013 och som finns i 95 kommuner. Den samlar in utrustning 

från privatpersoner, föreningar och företag och lånar ut den gratis, 

precis som i ett bibliotek.

Kommunen borde ta lärdom av de kommuner som 

har liknande upplägg.

Vi ska informera och underlätta för alla att göra rätt val. Vi ser positivt på att både intresset, 

behoven och förutsättningar för detta utredes inom ramen för det kommunala uppdraget och att 

detta även kan kombineras med annan verksamhet som jobbar för hållbarhet. 

_ Det finns möjligheter till återbruk på 

Brännbackens återvinningscentral redan 

idag.                       

Finns efterfrågan? Vad 

menas med centralt?

Roslagspartiet vill att kommunen under en provperiod tillhandahåller 

lokal för ”Fixotek” och att en ideell förening upphandlas för driften.
  _

13 Kommer ert parti att se till att 

den planerade processen att 

ta fram styrdokument kring 

gemensamma miljömål vid 

upphandlingar av 

entreprenörer och transporter 

genomförs och börjar 

tillämpas under 2022?

JA Vi vill att samtliga kommunens styrdokument inom klimat och 

miljöområdet utvärderas och att dessa utvärderingar offentliggjörs. Att 

när ett nytt styrdokument inom området skall tas fram så skall alltid det 

gamla dokumentet analysers och utvärderas så att alla ser hur långt 

kommunen kommit . Österåkers kommun måste bli en lärande 

kommun i syfte att ständigt bli allt bättre, även inom klimat och 

miljöområdet.

Vi stödjer till fullo framtagning av styrdokument 

kring gemensamma miljömål vid upphandling av 

entreprenörer och transporter. Det är viktigt att 

kraven inte läggs på en miniminivå utan att 

kommunen höjder de krav som går, för att driva på 

utvecklingen åt rätt håll.

Utöver de som redan finns är vi naturligtvis positiva till att komplettera de styrdokument som redan 

finns så att vi fångar in hållbarheten både ur ekologiskt, ekonomiskt som socialt perspektiv.            
_   _   _ Roslagspartiet tror inte det är praktiskt möjligt att tillämpa 

styrdokumentet för gemensamma miljömål redan under 2022.
  _

Partiernas utvecklade svar till frågeställningarna


